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                                                         Protokół nr XI/2019 

                         z sesji Rady Gminy Warlubie odbytej w dniu 26 września 2019 r. 

 

Sesja Rady Gminy Warlubie w dniu 26 września rozpoczęła się w obecności 13 radnych, co 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 radnych, zgodnie z art. 14 ustawy o 

samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r. poz. 506, 1309 i 1696), stanowi quorum, pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 9
00

 w sali narad w Urzędzie Gminy w Warlubiu ul. Dworcowa 

15. 

Lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Jankowska. 

Protokolantem obrad był podinspektor ds. obsługi Rady Gminy Sławomir Kania. 

 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że obrady Rady Gminy są rejestrowane za 

pomocą urządzeń nagrywających dźwięk i obraz oraz transmitowane. Klauzula informacyjna 

dotycząca przetwarzania danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Gminy 

w Warlubiu została umieszczona do zapoznania się z jej treścią na drzwiach sali obrad, na 

tablicy informacyjnej obok Biura Obsługi Rady, na stronie internetowej BIP oraz na stronie 

internetowej gminy.   

 

Pani Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz radnych. Przed przystąpieniem 

do przyjęcia porządku obrad Pan Wójt Gminy zaproponował wprowadzenie zmiany poprzez 

wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie pomocy zdrowotnej dla nauczycieli 

placówek oświatowych Gminy Warlubie. Wyjaśnił, że zmiana jest konieczna, gdyż w/w 

projekt nie otrzymał koniecznej opinii związków zawodowych na dzień jej podjęcia. 

Pani Przewodnicząca poddała wniosek o zmianę porządku obrad pod dyskusję. 

Dyskusji w tym temacie nie podjęto, w związku z czym Pani Przewodnicząca poddała 

propozycję wprowadzenia zmiany do porządku obrad pod głosowanie. W wyniku głosowania 

zmianę przyjęto jednogłośnie w obecności 13 radnych, wobec ustawowego składu 15 

radnych. 

Następnie przedstawiła porządek obrad wraz z wprowadzoną zmianą i poddała go pod 

głosowanie, w wyniku którego został on przyjęty jednogłośnie w obecności 13 radnych, 

wobec ustawowego składu 15 radnych.          

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad.    

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej. 

5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:  
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1) określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy Warlubie, 

2) regulaminu wynagradzania nauczycieli,   

3) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Warlubie,   

4) upoważnienia Kierownika SAPO w Warlubiu, 

5) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Warlubie na 2019 r., 

6) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na 

lata 2019-2029.     

6. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Warlubie za I półrocze 2019 r. 

7.  Informacja na temat funkcjonowania służby zdrowia w Gminie Warlubie. 

8.  Informacja o funkcjonowaniu szkół w roku szkolnym 2018/2019, stanie ich 

przygotowania do roku szkolnego 2019/2020 oraz informacja dotycząca przewozów 

uczniów.  

9.  Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Wolne wnioski i informacje.  

11. Objazd po terenie Gminy Warlubie. 

12. Zamknięcie obrad. 

 

Ad.1 i Ad.2 

Jak wyżej. 

 

Ad.3 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że z treścią protokołu z poprzedniej sesji Rady 

Gminy można było zapoznać się w biurze obsługi Rady, a także w dniu dzisiejszym.   

Radni nie wnieśli żadnych uwag i zmian do protokołu z poprzedniej sesji Nr X/2019 z dnia 25 

czerwca 2019 r., wobec czego uważa się go za przyjęty jednogłośnie w obecności 13 radnych, 

wobec ustawowego składu 15 radnych. 

 

Ad.4 

Wójt przedstawił informację z działalności międzysesyjnej. 

Pan Wójt Gminy – okres międzysesyjny był dość długim okresem, gdyż poprzednia sesja 

odbyła się pod koniec czerwca. Był to też okres wakacji, a więc czas zaangażowania prac w 

obiektach szkół. W tym okresie były też realizowane zadania inwestycyjne, techniczne oraz 

merytoryczne przez podmioty gminne wraz z podmiotami partnerskimi.    

1) Zakończono roboty budowlane przy budowie ronda w Warlubiu. W dniu dzisiejszym rzecz 

wygląda tak, że my nie bierzemy udziału w odbiorze, gdyż nie jesteśmy uczestnikami 

procesu budowlanego. Obiekt wygląda imponująco, funkcjonuje i spełnia wieloletnie 

oczekiwania. Kwestia utrzymania nie należy do Gminy. Będziemy partycypować w 

kosztach utrzymania związanych z dostarczeniem źródła światła. Sprawa jest rozpatrywana 

przez naszą obsługę prawną.    

2) W trakcie realizacji jest budowa dróg w centrum Warlubia. Mieliśmy odbiór wewnętrzny. 

Przekazaliśmy swoje zastrzeżenia i uwagi odnośnie nieprawidłowości do inspektora 
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nadzoru budowlanego. Są to drobne uwagi odnośnie estetyki wykonania. Będziemy to 

weryfikować i odbiór techniczny powinien się odbyć do połowy października.  

3) Zostaliśmy beneficjentami na podstawie listy zatwierdzonej przez premiera Mateusza 

Morawieckiego na dofinansowanie przebudowy drogi dojazdowej do hali widowiskowo-

sportowej od ulicy Szkolnej. Gmina Warlubie uzyskała 50% dofinansowania na poziomie 

250 tys. zł. 1 października jedziemy do Wojewody podpisać w tej sprawie stosowną 

umowę.  Droga będzie realizowana w technologii asfaltu z utworzeniem ciągu pieszego 

wraz z przebudową instalacji odwodnieniowej. Termin realizacji do końca maja 2020 r.  

4) Złożyliśmy wnioski o wsparcie z Funduszu Dróg Samorządowych dla budowy drogi 

Warlubie – Bąkowo na przyszły rok budżetowy. Rozłożyliśmy tam czas na podjęcie 

działań od lutego do zakończenia w październiku 2020 r. Odcinek  będzie liczył 2,8 km. Są 

to drogi za Relaxem w kierunku ulicy Bąkowskiej, drogi wojewódzkiej i w kierunku drogi 

gminnej, która ostatecznie łączy swoją komunikacją drogę nr 91 i drogę powiatową 

Bąkowo – Bzowo. Część merytoryczna - dokumenty zostały wytworzone prawidłowo. 

Czekamy na umieszczenie nas na liście, aby można było to ostatecznie ujmować w zadaniu 

budżetowym. 

5) Podpisaliśmy umowę z Marszałkiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego na wykonanie 

zadania pn. rewitalizacja jeziora Rybno. Zadanie odnosi się do obszaru przyplażowego. 

Mają się pojawić urządzenia placu zabaw, miejsca parkingowe, pole namiotowe, grill 

zadaszony, WC i umywalnie. Został ogłoszony przetarg. Termin realizacji tego zadania 

przetargowego do 10 grudnia bieżącego roku. 

6) Wysłaliśmy dokumenty do podpisania i na początku października będziemy je podpisywać 

na zadanie rewitalizacji sołectwa Wielki Komorsk. Tam zostały zaakceptowane 

dokumentacje projektowe na rozbudowę zaplecza wraz z wyposażeniem. W minionym 

czasie wyposażyliśmy salę w 15 dużych stołów. Sala ze stołami, krzesłami i 

wyposażeniem spełnia  już zatem wymogi do użytkowania. Termin wykonania zaplecza 

koniec października 2020 r. 

7) Trzy dni temu weszły ekipy geodezyjne na wytyczanie i realizację przebudowy drogi w 

technologii asfaltu w miejscowości Kurzejewo. Jest to zadanie dofinasowane z Funduszu  

Ochrony Gruntów Rolnych na odcinku około 1 km. Termin realizacji do końca 

października.  

8) Przeprowadziliśmy bardzo pomyślne rozmowy z administracją dróg wojewódzkich jeżeli 

chodzi o obudowę ścieżki rowerowej Warlubie – Rulewo. Gmina miała wydać w 

przyszłym roku przy partycypacji kosztów minimum 20% czyli około 200 do 300 tys. zł. 

Doszliśmy do porozumienia. Gmina wzięła na siebie wykonanie dokumentacji projektowej 

w kwocie 25 tys. zł. Natomiast zadanie przejmie Zarząd Dróg Wojewódzkich, który 

dokona przebudowy nawierzchni drogi od miejscowości Piła Młyn poprzez Rulewo do 

Warlubia w technologii nowego asfaltu i wykona budowę ciągu pieszo-rowerowego. 

Gmina w zamian za to na bazie porozumienia udostępni w administrowanie mapy do 

celów projektowych. Cała procedura środowiskowa będzie zrealizowana w 2020 r. 

Następnie zostanie ogłoszony przetarg w zakresie „zaprojektuj i wybuduj” na realizację 

tego zadania.  
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9) W takcie realizacji jest zadanie przebudowa drogi gminnej w miejscowości Głodowo. 

Realizujemy to przy partnerstwie Nadleśnictwa Osie w zakresie 50 na 50%. W przyszłym 

tygodniu ma być układana masa asfaltowa. 

10) Realizowaliśmy w okresie wakacyjnym remonty szkół. Odbywało się to w uzgodnieniu z 

dyrektorami szkół i było związane ze stanowiskiem służb kontrolnych oraz ze 

zdarzeniem losowym, czyli zalaniem, które miało miejsce w szkole podstawowej w 

Warlubiu. Chciałbym podziękować dyrektorom szkół, gdyż dzięki cyklicznym 

spotkaniom współpraca układa się bardzo dobrze. 

11) Dokonaliśmy remontu w budynkach komunalnych zgłaszanych przez Sołtysów. Te 

remonty nadal trwają i trwać będą na bieżąco. W tych zakresach, w których zostały 

zgłoszone zostały wykonane.  

12) Montowane były nowe elementy wyposażenia placów zabaw. Bujawki zostały 

zamontowane. Nie dotyczy to Wielkiego Komorska, gdyż mamy umowę z właścicielem 

gruntu do końca grudnia. Jesteśmy w ostatnim etapie potwierdzenia zdolności nabycia 

gruntu pod przeniesienie placu zabaw.  

13) Na bieżąco realizujemy remonty dróg. Na  skutek porozumienia weszliśmy w posiadania 

materiału z przebudowy ronda. Jest to cały materiał ziemny, rozbiórkowy, gruz i tzw. 

destrukt, czyli frezowany asfalt. Razem będziemy mieli za darmo do dyspozycji około 

1000 ton frezowanego asfaltu. Wartość tego materiału to około 100 tys. zł. Całe drewno z 

przebudowy ronda również jest w porozumieniu do dyspozycji Gminy na potrzeby 

naszych świetlic.   

14) Otrzymamy w rozliczeniu czynnik w zakresie ułożenia odcinka 300 m drogi w 

technologii asfaltu. Jest to już uzgodnione i trwają przygotowania pod budowę i zostanie 

to wykonane w październiku na terenie Sołectwa Wielki Komorsk. 

15) W dniach od 20 do 21 lipca 2019 r. odbyły się jubileuszowe XX Dni Gminy Warlubia 

organizowane przez nasz Gminny Ośrodek Kultury Promocji i Rekreacji. Odbyło się to w 

nastrojach rozrywkowo-tanecznych. Gościła u nas Telewizja Disco Polo i było to 

emitowane na ogólnopolskich kanałach telewizyjnych w ramach promocji naszej Gminy. 

Wszystko obyło się w ramach jednego podpisanego pakietu pt. „Cała Polska Śpiewa z 

Nami”. Odbyły się koncerty trzech zespołów. Społeczeństwo dopisało, goście dopisali i 

wszystko odbyło się bezpiecznie. 

16) Gościliśmy na sołeckich dożynkach w Lipinkach i w Bzowie zorganizowanych przez 

Sołtysów, Rady Sołeckie i Koła Gospodyń Wiejskich. Dziękujemy za zaproszenie i 

możliwość uczestniczenia w tych uroczystościach oraz gratulujemy kunsztu i 

zaangażowania organizatorom.    

17) Zorganizowaliśmy spotkanie ze Starostą Świeckim i Powiatowym Lekarzem Weterynarii 

w sprawie problematyki ASF, czyli wirusowych zakażeń świń. Ma to miejsce na terenie 

Polski od 2014 r.  i objawiło się już w 111 ogniskach. Szczególnie na terenie Podlasia. 

Ostatnio problem dotknął w dwóch punktach województwo mazowieckie, które graniczy 

z naszym województwem. Skutki ekonomiczne ewentualnego zarażenia na naszym 

terenie mogłyby być bardzo duże, bo wymagana jest wtedy utylizacja całego chowu 

zwierząt. W związku z tym zapobieganie temu jest zasadne i konieczne. Dlatego właśnie 

to spotkanie zostało zorganizowane. 
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18) Odbyły festyny wiejskie w Płochocinie, Płochocinku oraz festyny parafialne w Warlubiu 

i Wielkim Komorsku. Uczestniczyliśmy w tych imprezach. Dziękujemy za zaproszenie i 

gratulujemy zaangażowania i wielkiego wkładu pracy.   

19) Borykamy się z gospodarką mieszkaniową. Jesteśmy w trakcie pozyskiwania socjalnego 

lokalu mieszkalnego w Bąkowie, aby skutecznie prowadzić politykę wykonawstwa 

wyroków sądów w sprawie przemieszczania tych mieszkańców, którzy nieskutecznie 

gospodarzą mieniem Gminy poprzez niepłacenie. Te wyroki są stanowione natomiast 

Gmina ma obowiązek, zanim wysiedli danego lokatora, zabezpieczyć lokal socjalny. Nie 

mieliśmy takiego lokalu, a teraz będziemy go mieć i w związku z powyższym te rzeczy 

będziemy realizować. 

20) Jesteśmy po uzyskaniu najkorzystniejszej ofert na montaż lamp hybrydowych na terenie 

Gminy Warlubie. Pojawią się one w miejscach niebezpiecznych, wyznaczonych w 

zakresie bezpieczeństwa a nie wpływających na logistykę możliwości przewieszania 

lamp o zasilaniu elektro-energetycznym.    

21) Otrzymaliśmy informację od instytucji, które zajmują się zarządzaniem kryzysowym o 

konieczności przeglądu miejsc, gdzie przebywają dzieci i mieszkańcy w zakresie 

niebezpieczeństwa spowodowanego przez drzewa i krzewy wysoko rosnące. 

Dokonaliśmy cięć sanitarnych przy Szkole Podstawowej w Wielkim Komorsku, w 

Płochocinku przy terenie rekreacyjno-sportowym, w Warlubiu przy Ochotniczej Straży 

Pożarnej. Takie cięcie odbędą się jeszcze na terenie Płochocina przy boisku. 

22) W Płochocinku na wniosek Pani Sołtys Haliny Dittmann realizujemy budowę altany 

ogrodowej. Jest to obiekt małej architektury zgłoszony do właściwych organów 

administracji architektoniczno-budowlanej.    

23) W ramach kontynuacji budowy hali widowiskowo-sportowej realizowane są elementy 

związane z konstrukcją wylewania antresoli i przygotowania obiektu pod dach. 

Konstrukcja dachu jest wykonywana i jest na etapie ukończenia. W najbliższym czasie 

obiekt będzie zakrywany dachem. Termin wykonania zadania budowy hali został 

wydłużony proporcjonalnie, bo kiedy podpisywaliśmy umowę z Ministerstwem Sportu 

na realizację zadania w lutym 2018 r., kiedy prowadziliśmy sprawy związane z 

wyznaczeniem środków budżetowych, to Rada Gminy zadecydowała, że w  zespolonej 

formie realizacji zadania w kwocie przekraczającej 5 mln zł nie będziemy podejmować 

takiego zadania. W związku z powyższym odstąpiliśmy od zabezpieczenia środków na to 

kompleksowe zadanie. Wydzieliliśmy te zadania, zmniejszyliśmy kwotę do 5 mln zł, 

która wcześniej była zaprojektowana w budżecie, ogłosiliśmy przetarg. Ten przetarg 

został pozytywnie rozstrzygnięty właśnie w tej kwocie. Pozostałe elementy towarzyszące  

jak oświetlenie i drogi dojazdowe scedowaliśmy na zewnętrzne źródła dofinansowania, 

czego efektem jest już wykonanie drogi przy stadionie, czy kolejne potwierdzenie 

dofinansowanie drugiej drogi dojazdowej. W związku z powyższym czas na wykonanie 

tych elementów wydłużył się do października  i dlatego proporcjonalnie wykonanie tego 

zadania wydłużyliśmy o pół roku, za zgodą Ministerstwa Sportu do czerwca przyszłego 

roku. 

24) Pracowaliśmy również w zakresie ostatecznej decyzji Pana Wojewody Kujawsko-

Pomorskiego o powołaniu Komisji Suszowej. Komisja Suszowa została powołana. 

Pracuje nad wnioskami. Mamy stanowisko Wojewody jak i instytucji upraw, które 
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wskazują jakie rodzaje zbóż i jakiej kategorii grunty w obszarze suszowym mają 

kwalifikacje do zaakceptowania przez Komisję. Te wnioski będą weryfikowane 

pojedynczo zanim zostaną przedstawione do Wojewody. Wystąpiliśmy również do 

Starosty o wskazanie obszaru pierwszego, który został wskazany jako obszar suszowy, 

aby zobaczyć, czy właściciele gruntów składających wnioski mieszczą się w tym 

obszarze. Po pracy Komisji zobaczymy jak komisja to zrobiła, czy zrobiła to rzetelnie, 

czy też trzeba w jakiś sposób wprowadzić korektę tak, aby Panu wojewodzie dać do 

podpisu tylko te dokumenty, które zgodnie ze swoimi wytycznymi mógłby 

zaakceptować.  

25) Jesteśmy w porozumieniu z dwoma nowymi właścicielami z Lipinek prowadzącymi 

formy wsparcia działalności kulturalnej przy Bibliotece Wojewódzkiej w Bydgoszczy jak 

i też w zakresie działalności rozszerzonej w zakresie kontaktów ze szkołami. Jesteśmy po 

pierwszych rozmowach. Państwo pozyskali pierwszy grant. Realizowali go w 

uzgodnieniu z naszą Gminą na bazie szkoły w Lipinkach. Są to formy tzw. odkrywcze na 

bazie historii swojego najbliższego otoczenia. Są to ludzie z wielką pasją i 

zaangażowaniem. Nie mają formy stowarzyszeniowej, ale mają własne działalności. 

Zapewniliśmy tutaj o naszej współpracy. 

26) Realizujemy do końca października budowę kanalizacji w Płochocinie. 

27) W ramach zgłoszeń sołeckich została wykonana wiata w Buśni. W Buśni i Płochocinie 

ruszy tu jeszcze kwestia zewnętrznego oświetlenia dla terenów związanych z obszarami 

aktywności sportowej.     

28) Jesteśmy w trakcie rozmów i realizacji po przeniesieniu pozwoleń na budowę inwestorów  

na inwestycję związaną z budową fotowoltaiki na terenie Gminy Warlubie. Są to dość 

duże obszary po około 4 i 5 megawatów. Chciałbym przypomnieć, że będą to instalacje 

przemysłowe i przez nasze uczestnictwo poprzez rozmowy i spotkania z rolnikami 

wprowadzenie takich inwestycji spowoduje fakt, iż stajemy się beneficjentami podatku 

przemysłowego, co wpływa na kapitalizacje naszego budżetu. 

29) Następną sprawą jest przeniesienie pozwoleń już wydanych przez Starostę w minionych 

dwóch latach na dość prężną firmę w zakresie budowy energii odnawialnej, czyli na 

budowę nowych wiatraków na terenie Gminy Warlubie.    

30) Jesteśmy po rozmowach ze Starostwem. Wcześniej była propozycja wprowadzenia 

dodatkowego kursu na terenie gmin Dragacz – Warlubie – Nowe ze Świecia. Starostwo 

wycofało się z tego i stwierdziło, że ta linia nie będzie dochodowa. Utworzyło tylko 

jedną linię na terenie Starostwa w obszarze Pruszcza. Jeżeli będą zgłaszane takie 

potrzeby mieszkańców, to w przyszłym roku Starosta chce wrócić do sprawy, 

przedstawić koszty i przedstawić kwestię partycypacji uczestnictwa gmin w utrzymaniu 

tego kursu. Nie wiemy, czy to jest zgodne z prawem, bo każdy na swoim obszarze, 

zgodnie z ustawą o przywracaniu połączeń autobusowych, jest zobligowany do 

ponoszenia kosztów. My ten obowiązek realizujemy przez to, że w Buśni ruszył kolejny 

program pilotażowy dojazdu do Grudziądza, a na terenie naszej Gminy potwierdzamy 

zdolność przejazdu dla wszystkich mieszkańców środkami komunikacji dowożącymi 

dzieci do szkół. Do każdej miejscowości można dojechać. Cenniki biletów są w Urzędzie 

Gminy. Umieścimy je też na stronach internetowych. Można wykupić nawet bilety 

miesięczne. 
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31) 1 i 17 września braliśmy udział w upamiętnieniu rocznicy 80 rocznicy napaści Niemiec 

Hitlerowskich na Polskę i agresji wojsk radzieckich na ziemie polskie. Złożyliśmy kwiaty 

i zapaliliśmy znicze na grobie żołnierzy w Warlubiu. 

32) Jesteśmy w trakcie podpisywania porozumienia w zakresie administrowania gruntami 

zastępczymi jeżeli chodzi o kwestię przedszkola w Warlubiu.  

33) Jeżeli chodzi o sprawę sprzedaży gruntów zaplanowanych do budżetu, to jest kwestia w 

Wielkim Komorsku, to jesteśmy na etapie projektu podziału na dwie działki z warunkami 

zabudowy, aby można było skutecznie te obszary, które zostały przyjęte w budżecie 

sfinansować dla zamknięcia budżetu i dla zadowolenia mieszkańców.       

34) Zrealizowaliśmy zakup i modyfikację pogłębiarki do zrywania korzeni i do wykonania 

czynników związanych z budową przyłączy. Tym urządzeniem pozrywamy w przyszłym 

tygodniu korzenie na drodze do Starej Huty. Tam będzie ostatecznie czynnik wykonania 

w Lipinkach dróg, dojazdów, dróg koło kościoła, dojazdu do OSP, wyłożenie Pol 

brukiem dojazdu do ośrodka zdrowia.   

35) Powstał  regulamin i wyposażenie siłowni w Wielkim Komorsku w uzgodnieniu z Panią 

Dyrektor szkoły. Siłownia będzie uruchomiona na części sali. Będzie dopuszczona do 

pracy od października. W ramach tego pakietu będą mogły wchodzić takie osoby, jak 

wchodzą na czynniki związane z korzystaniem ze sali. Można będzie korzystać z siłowni 

po południu za podpisaniem i wyznaczeniem osoby odpowiedzialnej za grupę 

wchodzącą. Osoby niepełnoletnie po złożeniu dokumentów od rodziców. Trzeba również 

zapewnić odpowiednią higienizację, posiadanie ręczników. Wyposażenie siłowni 

stanowią sztangi, sztangietki, ławeczki, bieżnie, element wioślarza i atlas, jeżeli będzie 

potrzebny. Jeśli będzie zainteresowanie większe w godzinach, kiedy szkoła nie pracuje, 

to jest możliwość rozwiązania, aby udostępnić do tego celu salę wiejską. Tam będzie 

wyznaczony pracownik Urzędu Gminy, który będzie otwierał i zamykał tą salę. 

36) Jesteśmy w trakcie realizacji naprawy nierówności na drodze Bzowo – Osiek. Jest to 

obszar przygotowany do tego również z odwodnieniem, bo również w miesiącu 

październiku ruszą służby projektowe do Krusz i Osieka. Wchodzimy w etap 

pozyskiwania zgód na dysponowanie nieruchomościami na cele budowlane w randze 

wykonania w przyszłym roku projektu budowlanego na budowę sieci kanalizacji 

sanitarnej Krusze – Bzowo. 

37) Realizowane są z ogromnym nasileniem budowy przyłącza wód. W tym roku Zakład 

Usług Komunalnych wykonał budowy tych przyłączy do pojedynczych wnioskodawców 

przekraczając odcinek kilometra. Jest duże zainteresowanie z tego względu, że są 

przypadki znacznego spadku wód gruntowych i tam woda wykazuje niższą jakość. Tam, 

gdzie ludzie wnioskują, tam przyłączamy. 

38)  Dnia 7 września odbyły się Międzygminne Zawody Sportowo-Pożarnicze w Warlubiu. 

Uczestniczyły w nich gminy Dragacz, Warlubie i Nowe. Chciałbym podziękować 

Prezesowi Zarządu Gminnego Związku OSP Panu Januszowi Adamskiemu oraz 

Komendantowi Jakubowi Suchodolskiemu za całe przygotowania, aranżację  i 

profesjonalne zorganizowanie zawodów.  W konsekwencji tych zawodów odbyły się 

zawody powiatowe. Chciałbym podziękować też drużynom kobiecym, które u nas 

działają i świetnie sobie radzą, gdyż na zawodach powiatowych, które odbyły się w 
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Drzycimiu, nasza drużyna kobieca z Krusz okazała się najbardziej zdyscyplinowana i 

najlepiej wykonała zadania musztry w całym powiecie.  

39) Potwierdziliśmy pismami po ustnych uzgodnieniach potrzebę wykonania odcinka 400 m 

asfaltu do Bąkowskiego Młyna oraz wyrażamy zgodę na przejęcie 300 m drogi 

powiatowej do Płochocinka, ale równocześnie zabezpieczenie materiału na ułożenie pół 

kilometra chodnika. Jeżeli taki materiał otrzymamy, to jesteśmy w stanie ten odcinek 

drogi przyjąć, a sami we własnym zakresie ten odcinek chodnika od drogi nr 214 do 

świetlicy wiejskiej w przyszłym roku ułożymy. 

40) Jesteśmy na etapie zakończenia prac do pozwolenia na budowę na budowę sieci 

kanalizacji sanitarnej Warlubie ul. Zawadzka, Wybudowanie. Jest to odcinek z 

przyłączami ponad 14 km. Potrzeba tam wielu uzgodnień, wielu zgód, mieszkańcy często 

są tam nieobecni, występują częste kolizje w toku wytwarzania dokumentacji. Wniosek o 

złożenie dokumentacji do pozwolenia na budowę został złożony. Zadanie ma być 

częściowo dofinansowane. Zadanie na przyszły rok jest już ujęte w finasowaniu.    

41) Odbyło się pierwsze spotkanie nowej Rady Społecznej. Poprzednia Rada zakończyła 

swoją działalność. Wszystkim, którzy uczestniczyli w jej pracach serdecznie dziękujemy, 

gdyż ten czteroletni okres obfitował ogromnym zaangażowaniem tych wszystkich, którzy 

wiele zrobili dla potrzeb służby zdrowia, dla poprawy jakości jej funkcjonowania, dla 

wzmocnienia kadry osobowej ku zadowoleniu naszych mieszkańców. Osiągnęliśmy 

sukces i uzyskaliśmy kontrakt na świadczenia związane z rehabilitacją. Podjęte 

inwestycje i inne działania przyniosły efekt poniesienia jakości świadczonych usług 

medycznych. Nowej Radzie życzymy, aby skutek ich działań był jeszcze lepszy.   

 

Ad.5 

Pani Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła kolejno według porządku obrad treść 

poszczególnych uchwał. 

 

1) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy 

Warlubie.  

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wymagań, 

jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 

działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

ciekłych na terenie gminy Warlubie i poinformowała, że projekt tej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji. Poprosiła przewodniczących Komisji o 

przedstawienie opinii w tym zakresie.  

W zastępstwie Przewodniczącego Komisji Działalności Gospodarczej Pan  Ryszard 

Krusiński, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski oraz 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur przedstawiając opinię poinformowali, 

że radni nie złożyli wniosków i nie zgłosili uwag do projektu uchwały w sprawie określenia 

wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 

prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych na terenie gminy Warlubie i zaopiniowali ją  pozytywnie. 
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Pani Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że podjęcie uchwały jest konieczne na skutek kontroli 

prokuratorskich przeprowadzonych na terenie całego kraju nad uchwałami rad gmin. Kontrole 

te dostrzegły pewne niedociągnięcia w poprzedniej uchwale Nr XXII/191/13 regulującej te 

zagadnienia. Dotyczyły one położenia bazy transportu i należało je zastąpić wyłącznie opisem 

warunków technicznych takiej bazy transportu. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na ten temat. 

Dyskusji na ten temat nie było, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały 

pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XI/96/2019 w sprawie określenia 

wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 

prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych na terenie gminy Warlubie została przyjęta jednogłośnie w obecności 13 

radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik nr 2 do protokołu. 

 

2) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli.  

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie regulaminu 

wynagradzania nauczycieli i poinformowała, że projekt tej uchwały został szczegółowo 

omówiony na posiedzeniach Komisji. Poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie 

opinii w tym zakresie.  

W zastępstwie Przewodniczącego Komisji Działalności Gospodarczej Pan  Ryszard 

Krusiński, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski oraz 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur przedstawiając opinię poinformowali, 

że radni nie złożyli wniosków i nie zgłosili uwag do projektu uchwały w sprawie regulaminu 

wynagradzania nauczycieli i zaopiniowali ją  pozytywnie. 

Pani Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że podjęcie uchwały jest spowodowane zmianami w 

ustawie z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta nauczyciela, które weszły w życie od 1 września 

2019 r. i dotyczą ustalenia dodatku funkcyjnego dla wychowawcy klasy i innych podwyżek 

przewidzianych w zmianie ustawy.     

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym temacie. 

Dyskusji na ten temat nie podjęto, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XI/97/2019 w sprawie 

regulaminu wynagradzania nauczycieli została przyjęta jednogłośnie w obecności 13 radnych, 

wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik nr 3 do protokołu. 

 

3) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Warlubie.  

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie regulaminu udzielania 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 

Warlubie i poinformowała, że projekt tej uchwały został szczegółowo omówiony na 

posiedzeniach Komisji. Poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym 

zakresie.  

W zastępstwie Przewodniczącego Komisji Działalności Gospodarczej Pan  Ryszard 

Krusiński, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski oraz 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur przedstawiając opinię poinformowali, 

że radni nie złożyli wniosków i nie zgłosili uwag do projektu uchwały w sprawie regulaminu 
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udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 

Gminy Warlubie i zaopiniowali ją  pozytywnie. 

Pani Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że regulamin został uchwalony dwa lata temu i w 

związku z pewnymi zmianami dotyczącymi RODO należało dokonać zmian  w omawianej 

uchwale.   

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na ten temat. 

Dyskusji na ten temat nie było, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały 

pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XI/98/2019 w sprawie regulaminu 

udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 

Gminy Warlubie została przyjęta jednogłośnie w obecności 13 radnych, wobec ustawowego 

składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik nr 4 do protokołu. 

 

4) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Samorządowej 

Administracji Placówek Oświatowych w Warlubiu. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie upoważnienia 

Kierownika Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych w Warlubiu i 

poinformowała, że projekt tej uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach 

Komisji i opinie Komisji były pozytywne. Wyjaśniła, że podjęcie uchwały jest konieczne, 

gdyż Kierownik SAPO nie jest pracownikiem Urzędu Gminy i aby mógł prowadzić sprawy 

przewidziane w tej uchwale należało udzielić mu stosownego upoważnienia. Takiego 

upoważnienia może udzielić wyłącznie Rada Gminy w formie uchwały.   

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym temacie. 

Dyskusji na ten temat nie podjęto, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XI/99/2019 w sprawie 

upoważnienia Kierownika Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych w Warlubiu 

została przyjęta jednogłośnie w obecności 13 radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. 

Stanowi ona załącznik nr 5 do protokołu. 

 

5) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy 

Warlubie na 2019 rok. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w 

budżecie gminy Warlubie na 2019 rok i poinformowała, że projekt tej uchwały został 

szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji. Poprosiła przewodniczących Komisji o 

przedstawienie opinii w tym zakresie.  

W zastępstwie Przewodniczącego Komisji Działalności Gospodarczej Pan  Ryszard 

Krusiński, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski oraz 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur przedstawiając opinię poinformowali, 

że radni nie złożyli wniosków i nie zgłosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie gminy Warlubie na 2019 rok i zaopiniowali ją  pozytywnie. 

Pani Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że zmiany w budżecie są związane z dodatkowymi 

wpływami środków finansowych od Wojewody i pewnymi przesunięciami tych środków w 

rozdziałach i działach.   

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję na ten temat. 
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Dyskusji na ten temat nie było, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały 

pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XI/100/2019 w sprawie wprowadzenia 

zmian w budżecie gminy Warlubie na 2019 rok została przyjęta przy 12 głosach „za” i 1 

głosem „wstrzymującym się” w obecności 13 radnych, wobec ustawowego składu 15 

radnych. Stanowi ona załącznik nr 6 do protokołu. 

 

6) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gminy Warlubie na lata 2019-2029.    

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Warlubie na lata 2019-2029   i poinformowała, że 

projekt tej uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniach Komisji. Poprosiła 

przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie.  

W zastępstwie Przewodniczącego Komisji Działalności Gospodarczej Pan  Ryszard 

Krusiński, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski oraz 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur przedstawiając opinię poinformowali, 

że radni nie złożyli wniosków i nie zgłosili uwag do projektu uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Warlubie na lata 2019-2029 i 

zaopiniowali ją  pozytywnie. 

Pani Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że jeżeli poprzednią uchwałą dokonujemy zmian na 

dany rok bieżący, to następują też zmiany w zapisie księgowania na kolejne lata i dlatego 

należy też zmienić Wieloletnią Prognozę Finansową.       

Następnie Pani Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję w tym temacie. 

Dyskusji na ten temat nie podjęto, wobec czego Pani Przewodnicząca poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr XI/101/2019 zmieniająca 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Warlubie na lata 2019-2029 

została przyjęta przy 12 głosach „za” i 1 głosem „wstrzymującym się” w obecności 13 

radnych, wobec ustawowego składu 15 radnych. Stanowi ona załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Opinie Komisji Rady Gminy stanowią załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 6 

Pani Przewodnicząca Rady poprosiła Pana Wójta o przedstawienie sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy Warlubie za I półrocze 2019 r.  

Pan Wójt Gminy – realizacja budżetu to podstawowe zadanie, które kompensuje cały szereg 

różnych zadań rzeczowych i finansowych, formy decyzyjne, formy zmian, wszystkie 

elementy, które związane są z pracą radnych w cyklu comiesięcznym. W półroczu   jest to 

takie jakby nieduże lustro, które pokazuje nam możliwość zweryfikowania zdolności 

podejmowanych decyzji, ich prawidłowości, ewentualnych niedociągnięć, ewentualnych 

zapatrywań na to, co mogło wpłynąć na to, że mogło być lepiej, co mogło wpłynąć na to, co 

ewentualnie jest stabilne. Chciałbym tylko przypomnieć, że budżet jako taki powinien być 

wykonywany w zakresie zerowania, czyli 100% zadań zaplanowanych i 100% wykonanych. 

Pewne rzeczy, które są zaplanowane w sensie budżetu rocznego mają wpływ na swoją 

realizację nie tylko w przeciągu pierwszego półrocza nawet nie tylko w ciągu roku 

budżetowego, bo uzależnione są systemem rozliczania dokumentów związanych z 
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partycypacją instytucji zewnętrznych w poszczególnych zadaniach. Są to zadania w 

szczególności jeżeli chodzi o zadania zewnętrzne dofinansowane przez tzw. środki unijne, w 

szczególności przez źródła Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego, ale również z 

gospodarki własnej w zakresie przygotowywania mienia do obrotu, przygotowania wyceny a 

w ostateczności chętnych do nabycia, które były wcześniej projektowane na podstawie 

zgłoszeń zainteresowanych mieszkańców do wejścia jakby w układ gospodarczy pomiędzy 

zainteresowanymi mieszkańcami a Gminą Warlubie. Budżet został przyjęty w zeszłym roku 

w ostatnich dniach grudnia jako plan rzeczowo-finansowy stanowiący konstrukcję pracy. 

Został zatwierdzony przez Radę Gminy w drodze uchwały. Został zaopiniowany pozytywnie 

prze właściwy organ, jakim jest Regionalna Izba Obrachunkowa. W zakresie gospodarki 

finansowej ma również swoje opinie w zakresie zdolności zadłużenia, ma swoje opinie w 

zakresie zdolności wynikających ze wskaźników dla Wieloletniej Prognozy Finansowej, co 

daje gwarancję i pewność prawidłowości i czytelności gospodarki finansowej. Przystąpiliśmy 

do realizacji budżetu w normalnym aspekcie, to znaczy pracy comiesięcznej. Jak Państwo 

wiedzą w tym czasie na poszczególnych sesjach dokonywaliśmy zmian do budżetu. Były one 

wywołane koniecznościami wynikającymi z przydziału środków finansowych zewnętrznych 

oraz rozliczeń zadań zmieniających na zadania inwestycyjne względem celowości, te które 

wyprzedzały zadania wcześniej planowane do wyzerowania niektórych zadań i oczekiwane są 

w terminie późniejszym w części być może w tym budżecie, a jeśli nie w tym budżecie, to 

przejdą do realizacji w budżecie następnym lub w budżetach następnych. Niemniej jednak 

jeżeli spojrzymy na gospodarkę tego budżetu, pomimo mnogości wprowadzonych zmian, to 

prawidłowość jego realizacji w cyfrach jest niewspółmierna. Procentowy wskaźnik wpływów, 

który przekracza trochę 50%. Daje to pełen realizm do wykonania zadania w 100%. To też 

realizm wydatków, który pokazuje nam, że prowadzimy to w sposób bardzo zrównoważony i 

oszczędny i patrzymy na gospodarkę roztropnie chociażby przez pryzmat wejścia w 

posiadanie materiałów, za które nie musimy płacić, oddalanie jakby konieczności stosowania 

form przetargowych, form zapytania o cenę, żeby wyłaniać możliwe najkorzystniejsze  

parametry finansowe poszczególnych zadań. Przy wydatkach mamy wykonane 40% i w 

związku z tym matematyka pokazuje nam, że jest to strona bezpieczna. Część opisowa 

pokazuje nam, że nie mamy zobowiązań, takich które byłyby zobowiązaniami wynikowymi, 

czyli że czegoś nie możemy zapłacić. Jeżeli już mamy zobowiązania to owszem, bo 

przystępowaliśmy z tymi zobowiązaniami do budżetu i są to zobowiązania wynikające z lat 

poprzednich i są to zobowiązania takie, które planujemy na bieżący rok i w konsekwencji na 

kolejne lata, ale w takim stopniu by były wyliczone i ułożone matematycznie oraz zadaniowo  

tak, że dają nam bezpieczną gospodarkę finansową w ramach bieżącego budżetu jak i też w 

ramach Wieloletniej Prognozy Finansowej, która jest elementem niezbędnym i 

towarzyszącym realizacji budżetu. Można też zauważyć, że ta gospodarka finansowa tutaj 

wskazuje nam formy operacyjności. Jeżeli ta operacyjna nadwyżka budżetowa, która się 

pojawia w zagadnieniach pieniężno-finansowych jest po stronie na plus blisko 2 mln zł. 

Nadwyżka wynikowa, która przekracza 600 tys. zł daje nam też odpowiedź, że zdolność 

gospodarcza jest jak najbardziej pewna. Z drugiej strony wpływy, na które miały swoje 

zapewnienia nie zawsze się pojawiają. Mamy pewne zaskoczenia, gdzie planujemy koszty na 

energię, gdzie planujemy koszty na usługi. One są jakby niezależne od nas w danym roku 

budżetowym. Czekamy tutaj cały czas na weryfikację ceny prądu, gdzie Państwo zapewnia w 
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dokumentach o pomocy, ale jakoś nie może sobie z tym poradzić i musimy tutaj to  płacić i 

gospodarować na bieżąco. Godzi to w nasze środki finansowe i blokuje nam zdolność 

gospodarki finansowej i dlatego zmuszeni jesteśmy krótkoterminowo korzystać z kredytu 

obrotowego, żeby w ciągu roku można by było płacić już za zadania środkami własnymi. 

Chociażby wygospodarowane środki z tytułu poboru wody, gdzie podniesiono nam opłaty, 

czy z tytuły energii elektrycznej jakie płacimy. Moglibyśmy dysponować tymi własnymi 

środkami, ale nie możemy, bo one są zblokowane i to nie przez nas, ale przez system jaki 

działa i musimy tylko pokornie czekać i być przygotowani, aby terminowo składać 

dokumenty, aby czegoś nie zaniechać. W związku z powyższym realizacja tego budżetu 

wymaga dużego wysiłku i kunsztu pracy. Tutaj chciałbym podziękować wszystkim 

zaczynając od Pani Skarbnik, która czuwa ze swoim sztabem poszczególnych pracowników, 

od ogromnej ochrony przed umorzeniami podatków, od ogromnej dyscypliny w zakresie 

gospodarki finansowej i płatności, z oczekiwaniem na wpływy, bezpośredniego i jak 

najszybszego podpisywania umów. Dziękuję za sprawy, które przygotowuje Sekretarz do 

rozliczeń, to są dokumenty, które wysyłane są właściwie od ręki. Dziękuję za przychylność 

służb. Mamy tak wypracowane dokumenty, jest sztab ludzi tak prowadzony, że w czasie 

kiedy są przygotowywane, to wystarczy rozmowa telefoniczna, aby to uzgodnić. 

Przedstawiamy to w doświadczeniach, że nie wprowadzamy jakiegoś zamętu, że nie 

doprowadzamy do zaniechań. Dziękuję wszystkim za tę wiarygodność, Dziękuję 

kierownikom i pracownikom, Sołtysom za co miesięczne spotkania. Aby nie tłumaczyć się z 

tego co nie ma miejsca, my staramy się swoją pracą, jakością pracy,  jakością wytworzonych 

dokumentów potwierdzać to, że ten żelazny zakres merytoryczny i dokumentacyjny jest po 

naszej stronie. W tym będziemy umacniać swoje dowody jakości i dowody swojej wartości 

pracy. Nie mam żadnych obaw jeżeli chodzi o realizację tego budżetu, bo został 

przygotowany i stworzony taki zespół ludzi, który w pełni to zabezpiecza.  

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Warlubie za I półrocze 2019 r. stanowi załącznik 

nr 9 do protokołu.     

 

Ad. 7 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Dyrektor SPZOZ Gminnej Przychodni w Warlubiu 

Panią Mrozek-Górecką Sylwię o przedstawienie informacji na temat funkcjonowania służby 

zdrowia w Gminie Warlubie.    

Dyrektor SPZOZ Gminnej Przychodni Pani Sylwia Mrozek-Górecka – przychodnia działa w 

czterech płaszczyznach działalności: podstawowa opieka zdrowotna, specjalistka, czyli 

ginekologia, stomatologia dziecięca i ogólna oraz fizjoterapia. Działamy na podstawie 

kontraktów z Narodowym Funduszem Zdrowia. Pod swoją  opieką mamy 5598 pacjentów, 

którzy złożyli deklaracje. Są to mieszkańcy naszej gminy oraz mieszkańcy spoza naszej 

gminy. Zatrudniamy w ramach NFZ specjalistów medycyny rodzinnej oraz pediatrów Panów 

Jarosława Falkowskiego, Piotra Szulca, Zbigniewa Kloskę oraz Panią Magdalenę 

Chołostiakow. W zakresie ginekologii zatrudniamy Pana Jarosława Rolewicza. Zatrudniamy 

stomatologów Panią Barbarę Hilger-Michałek, Panią Katarzynę Olechowską i Pana Marka 

Baranowskiego. Mamy dwa gabinety stomatologiczne. Jeden w szkole wyłącznie dla dzieci i 

drugi w Przychodni, który przyjmuje zarówno dzieci jak i dorosłych pacjentów. Jeżeli chodzi 

o stomatologię, to sytuacja jest komfortowa, bo nie mamy kolejek do tych specjalistów. 
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Ponadto raz w miesiącu w Przychodni bezpłatne badania USG przeprowadza Pan Przemysław 

Gawroński z Poznania. Natomiast dwa razy w miesiącu przyjmuje lekarz medycyny pracy 

Pani Jolanta Tężycka. Poza Przychodnią w Warlubiu mamy jeszcze ośrodek satelitarny w 

Lipinkach, który przyjmuje we wtorki i czwartki. Nadal utrzymujemy dyżury pielęgniarskie w 

dni wolne i święta. Są to działania ponadstandardowe. Wykonujemy również profilaktyczne 

szczepienia dla dzieci nie objęte kontraktem i finansowane z naszych zasobów. W tym roku 

zakupiliśmy głowicę w celu rozszerzenia usług z zakresu zabiegów ultradźwiękowych oraz 

trzy niszczarki. Przeprowadziliśmy remont klatki schodowej i pomieszczeń piwnicznych. 

Ponadto zostały wykonane prace remontowo-naprawcze na zewnątrz budynku przychodni 

oraz remont mieszkania. Zamontowano również moskitiery. Co do planów, to planujemy 

utrzymać szczepienia dla dzieci szkolnych w wieku 13 lat, także  szczepienia dla strażaków 

przeciwko wirusowemu zapaleniu mózgu. Mamy już szczepionki przeciwko grypie i 

zachęcam do szczepienia.                            

Przewodnicząca Rady Gminy – czy macie Państwo pytania w zakresie przedstawionej 

informacji? 

Radny Pan Witold Żuchowski – czy byłaby możliwość, aby Pan doktor Lewczak wznowił 

badania, które wcześniej prowadził w Przychodni? 

Dyrektor SPZOZ Gminnej Przychodni Pani Sylwia Mrozek-Górecka  – Pan doktor nie był 

zainteresowany dalszą współpracą. Ponadto urologia jest dziedziną zabiegową, która powinna 

być prowadzona przez szpitale. 

 

Ad. 8 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Kierownika SAPO o przedstawienie informacji na 

temat funkcjonowaniu szkół w roku szkolnym 2018/2019, stanie ich przygotowania do roku 

szkolnego 2019/2020 oraz informacji dotyczącej przewozów uczniów.   

Kierownik SAPO Pan Tomasz Wiśniewski –  raz w roku kalendarzowym organ prowadzący 

np. Wójt Gminy ma obowiązek przedstawienia Radzie Gminy sprawozdania z informacją 

dotyczącą funkcjonowania na terenie Gminy jednostek oświatowych. Takie sprawozdanie w 

tym roku zostało przygotowane na dzień 5 września bieżącego roku. Liczba  uczniów szkół 

Gminy Warlubie wynosi 570 osób oraz 172 dzieci w oddziałach przedszkolnych. Ogólna 

liczba jest podzielna na trzy jednostki. 

Do Szkoły Podstawowej w Warlubiu uczęszcza 446 uczniów w tym 335 do szkoły 

podstawowej i do oddziału przedszkolnego 111 dzieci w wieku od 3 do 6 lat. W szkole 

funkcjonują 23 oddziały w tym 5 oddziałów przedszkolnych i 18 w szkole podstawowej. 

Zatrudnionych jest 52 nauczycieli oraz 20 pracowników administracji i obsługi. W minionym 

roku szkolnym w oddziale przedszkolnym  przeprowadzono remonty m.in.: naprawy 

systemów centralnego ogrzewania, hydrantu wewnętrznego, instalacji wentylacyjnej w 

kuchni, malowania pomieszczeń sanitarnych, remontu dachu oraz wymieniono bojler z ciepłą 

wodą. W szkole podstawowej: wymieniono instalację elektryczną na poziomie szatni dla 

uczniów, dwóch świetlic i siłowni wraz z malowaniem ścian i sufitów w wyniku zalania, 

naprawiono dach główny i sali gimnastycznej, wymieniono rolety w sali komputerowej, 

zaadoptowano salę dla klas I-III, naprawiono na bieżąco system grzewczy, pomalowano i 

odświeżono toalety w skrzydle dydaktycznym szkoły.  
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Do Szkoły Podstawowej w Lipinkach uczęszcza 87 wychowanków z czego 73 do szkoły, a 14 

do oddziału przedszkolnego. W szkole funkcjonuje 1 oddział przedszkolny i 5 oddziałów 

szkoły podstawowej. Zatrudnionych jest tam 17 nauczycieli, 2 pracowników 

administracyjnych i 7 pracowników obsługi. W placówce wykonano następujące prace 

remontowe: wymiana lamperii z materiału palnego na niepalny na pierwszym piętrze 

budynku, wymiana płytek podłogowych na korytarzu i klatce schodowej do pierwszego piętra 

włącznie, odświeżenie kuchni i stołówki szkolnej, malowanie szatni szkolnej i  klasy na I 

piętrze oraz remont wylewki betonowej przy kotłowni.  

Do Szkoły Podstawowej w Wielkim Komorsku uczęszcza 209 uczniów, gdzie 162 to 

uczniowie szkoły podstawowej, a 47 to dzieci w oddziałach przedszkolnych. W szkole 

funkcjonują 2 poddziały przedszkolne i 10 oddziałów szkoły podstawowej. Zatrudnionych 

jest 27 nauczycieli, 1 pracownik administracyjny i 7 pracowników obsługi. Wykaz prac 

remontowych w szkole: remont dachu na sali gimnastycznej, malowanie ścian i sufitu w holu, 

toaletach i szatni koło sali gimnastycznej, naprawy krzeseł i ławek, malowanie drzwi  

wejściowych i murków przy wejściu do szkoły, uzupełnienie płytek na schodach, oraz 

wycinka drzew w ramach zwiększenia bezpieczeństwa ludzi i mienia.  

W porównaniu do ubiegłego roku szkolnego liczba uczniów w Gminie spadła o 73, co jest 

związane z wprowadzeniem reformy oświaty, czyli z likwidacją gimnazjów oraz z 

utrzymywaniem się tendencji spadkowej w demografii naszej Gminy. Żaden z nauczycieli z 

naszej Gminy nie stracił pracy w wyniku reorganizacji związanej z reformą oświaty. W tym 

roku udało się nam ocalić bieżące etaty za pomocą łączenia. Niejednokrotnie nauczyciele są 

kierowani przez organ prowadzący do uzupełniania etatów między dwiema szkołami lub 

nawet trzema. Wszystko po to, aby nauczyciel zachował swoje zatrudnienie. Dodatkowo 

uzyskaliśmy pomoc z Ministerstwa Edukacji Narodowej w postaci zwiększenia oświatowej 

subwencji ogólnej na doposażenie klasopracowni w szkole w Lipinkach.  

Co do spraw związanych z dowożeniem uczniów, to korzystamy z usług przewoźnika 

zewnętrznego, od którego wykupujemy bilety miesięczne na stałych trasach 

komunikacyjnych.  Wszyscy uczniowie, którzy są dowożeni korzystają z tego. Liczba 

uczniów korzystających z dowozów jest zmienna. Z uwagi na decyzje indywidualne 

rodziców. Szczególnie chodzi o dzieci 5 i 6-letnie. Również wpływ ma migracja ludności i 

placówka opiekuńczo-wychowawcza w Bąkowie. Liczba dzieci dowożonych wzrasta w 

miesiącach jesienno-zimowych, a w miesiącach cieplejszych część rodziców rezygnuje z 

dowozów i pozwala dzieciom na przyjeżdżanie do szkoły rowerem, czy też pieszo. Dzieje się 

tak jednak na odpowiedzialność rodziców. My nasz stały obowiązek dowozu zapewniamy. 

Posiadamy dwa busy gminne. Jeden stacjonuje w szkole w Warlubiu, drugi w Lipinkach. 

Busy te są użytkowane do dowozów, ale również na wyjazdy śródlekcyjne, wycieczkowe, 

reprezentacyjne. Busy są wynajmowane przez inne jednostki organizacyjne Gminy. M. in. 

dowozimy Państwa z Klubu Senior+ oraz dwie grupy uczniów na projekt Ministerstwa Sportu 

„Umiem pływać” jedna grupa ze szkoły w Lipinkach i druga ze szkoły w Warlubiu.  

W minionym roku szkolnym wszystkie placówki oświatowe naszej Gminy realizowały 

projekt „Nowe kompetencje – nowe możliwości”. Był to program, który obejmował zajęcia 

dodatkowe oraz rozwijające z zakresu przedmiotów matematycznych, przyrodniczych i 

językowych, doradztwa zawodowego, akademii uczenia się oraz przeszkolenia kadry 

pedagogicznej. Wartość projektu wyniosła ogółem 249 772,75 zł za czego wkład własny 
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Gminy wyniósł 13 156,00 zł. W ramach projektu również Ministerstwa Sportu „Szkolny Klub 

Sportowy”  w szkole w Wielkim Komorsku w zajęciach biorą udział 2 grupy uczniów.  

Wkład własny Gminy w ten projekt to 350 zł. Następny projekt, o którym już wcześniej 

wspomniałem to projekt Ministerstwa Sportu  „Umiem pływać”. Jest on wykonywany przez 

Kujawko-Pomorski Związek Pływacki w Toruniu dla uczniów klas I-III szkół podstawowych. 

W minionym roku szklonym w projekcie brała udział 1 grupa uczniów ze szkoły w 

Lipinkach. Wkład własny Gminy to zapewnienie dowozu grup dzieci na zajęcia.  

W tym roku odbył się ostatni egzamin gimnazjalny. Wyniki zostały Państwu przedstawione. 

Oczywiście jest to struktura średnich wyników w Gminie. Egzamin ósmoklasisty odbył się po 

raz pierwszy. Średnie wyniki również zostały Państwu przedstawione w omawianym 

sprawozdaniu.  

W minionym roku szkolnym przeprowadzono szereg działań kontrolnych oraz monitorowań 

w ramach nadzoru pedagogicznego nad szkołami Gminy. Stricte kontrole odbyły się dwie. W 

szkole w Lipinkach była to kontrola nt. oceny zapewnienia dzieciom i młodzieży pomocy 

psychologiczno-pedagogicznej oraz w szkole w Warlubiu kontrola doraźna w zakresie 

przestrzegania przepisów prawa odnośnie zapewnienia bezpieczeństwa uczniom w czasie 

pobytu w szkole. Wyniki obu kontroli były takie, że nie stwierdzono nieprawidłowości. Poza 

tym w szkołach podstawowych w Lipinkach i Wielkim Komorsku przeprowadzono szereg 

monitorowań w różnych zakresach działalności dydaktycznej i wychowawczej szkół. W 

Wielkim Komorsku przeprowadzono badanie osiągnięć matematycznych i przyrodniczych 

TIMSS. Jest to Międzynarodowe Stowarzyszenie Mierzenia Osiągnięć Szkolnych. W Polsce 

wylosowano tylko 150 szkół i m.in. szkoła w Wielkim Komorsku została wylosowana do 

tego badania. Badania te nie mają wpływu na bieżące funkcjonowanie, nie wnoszą 

bezpośrednich zmian, a ich wyniki służą monitorowaniu szkół na terenie Europy. 

W minionym roku szkolnym wydano 91 decyzji pozytywnych o przyznaniu uczniom pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym. Są to decyzje wydawane przez cały rok szkolny. 

Wydano kwotę 73 766,21 zł. w roku bieżącym wnioski można było składać do 15 września. 

Wnioski więc wpłynęły i będą rozpatrywane w ustawowym terminie. W minionym roku 

szkolnym przyznano trzy zasiłki szkolne na łączną kwotę 1 800,00 zł, z czego wykorzystano 

977,16 zł.  

Nasze placówki oświatowe korzystały też z innych dotacji celowych dla uczniów w roku 

szkolnym 2018-2019. Jest to m.in. „dotacja podręcznikowa”, czyli na zapewnienie 

bezpłatnych podręczników w szkołach od klasy I do VIII oraz III klasy gimnazjum z 

wyjątkiem podręczników do nauczania religii. W roku 2018 otrzymaliśmy na ten cel kwotę 

71 602,78  zł. Druga dotacja z budżetu Państwa pn. „Wyprawka szkolna”, z którego 

skorzystało 6 uczniów SOSW Warlubie na kwotę 1 483,72 zł.  

Pani Przewodnicząca Rady – byłoby dobrze, aby w związku ze zwiększeniem zadań dla 

oświaty zwiększyła się także subwencja od Państwa.  

Kierownik SAPO Pan Tomasz Wiśniewski – jeżeli mogę uzupełnić, to otrzymaliśmy 

informację z Ministerstwa Edukacji Narodowej o zwiększeniu subwencji na ten rok w 

związku z podwyżkami dla nauczycieli wprowadzonymi od 1 września 2019 r. oraz 

wprowadzeniem zwiększonych dodatków funkcyjnych w kwocie powyżej 155 tys. zł. Z 

informacji MEN wynika, iż nie wszystkie samorządy spełniały kryteria określone do 

uzyskania tego wyrównania. Nasza Gmina je spełniła i na pewno jest dodatkowy zastrzyk 
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finansowy dla finansów oświatowych. Naliczanie nowych zwiększonych wynagrodzeń i 

dodatków jest w trakcie realizacji i nie wiemy na dzień dzisiejszy na ile tej subwencji 

wystarczy. 

Informacja na temat funkcjonowaniu szkół w roku szkolnym 2018/2019, stanie ich 

przygotowania do roku szkolnego 2019/2020 oraz informacji dotyczącej przewozów uczniów 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu.   

 

Ad. 9 

Interpelacje i zapytania radnych 

W czasie obrad Radni nie złożyli interpelacji i zapytań. 

 

Ad.10 

Wolne wnioski i informacje 

 

Radna Pani Mirosława Danielewicz – na odcinku drogi Warlubie – Wielki Komorsk zostały 

postawione 4 ławki i widzę, że była to zasadna decyzja. Jest tam jednak sporo śmieci. Czy 

można by przy tych ławkach postawić pojemniki na śmieci? 

Pan Wójt Gminy – nie jest to nasza droga. Jest to droga powiatowa i w porozumieniu z 

Powiatem naszym kosztem postawiliśmy te ławki. Zwrócę się w tej sprawie z zapytaniem do 

Powiatu, bo potem pozostaje jeszcze kwestia uzgodnienia, kto ma te pojemniki opróżniać 

 

Radna Pani Maria Mazur poinformowała, że do Komisji Rewizyjnej wpłynęło pismo od 

Wójta Gminy Warlubie odnośnie wniosku w sprawie miejsc postojowych w okolicy 

cmentarza przy ulicy Starogardzkiej w Warlubiu. Pani Radna odczytała treść pisma:  

„ W odniesieniu do pisma w sprawie sprawdzenia możliwości wykupu ziemi w celu 

stworzenia miejsc postojowych w obrębie starego i nowego cmentarza przy ulicy 

Starogardzkiej w Warlubiu uprzejmie informuję, iż tutejszy Urząd jest w trakcie prowadzenia 

działań dotyczących wyznaczenia tejże przestrzeni.  

    Obecnie podejmowane są działania zmierzające do ustalenia szczegółowej lokalizacji oraz 

jednocześnie prowadzone są ustalenia wstępne dotyczące określenia wartości zakupu. 

Ponadto przeprowadzana jest analiza w zakresie warunków techniczno-drogowych i 

podłączenia mediów dla wyznaczenia przedmiotowych miejsc postojowych w strefie 

cmentarza. 

    Po dokonaniu ustaleń lokalizacyjnych i szczegółowej analizy technicznej o możliwych 

rozwiązaniach tej kwestii poinformujemy Państwa osobnym pismem.”   

 

Radna Pani Maria Mazur odczytała protokół z dnia 4 lipca 2019 r. z przeprowadzonej przez 

Komisję Rewizyjną w tym dniu kontroli dotyczącej realizacji zadania inwestycyjnego 

związanego z budową sieci wodociągowej na terenie miejscowości Ciemny Las – Mątasek. 

Kontrola trwała jeden dzień. Komisja sprawdziła szczegółowo przedłożone dokumenty. 

Sprawdzono je pod względem formalnym i merytorycznym. Uchybień nie stwierdzono.  

Protokół z kontroli stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Radny Pan Witold Żuchowski odczytał wniosek od mieszkańców Wielkiego Komorska w 

sprawie oświetlenia na ulicy Prądki oraz remontu drogi i prosił o zajęcie się tą sprawą. 

Ponadto zgłosił, iż przy trasie 91 wystaje pręt, który może stanowić zagrożenie. Podziękował 

również Panu Stanisławowi Pastusiakowi z ZUK za remont nawierzchni drogi przy 

przystanku w Rulewie.  

Pan Wójt Gminy – jeżeli chodzi o wystający pręt, to zgłaszała to również Pani Radna Wanda 

Wolan i zostało to zgłoszone do ZUK i zneutralizowane, zasypane. Aczkolwiek chcemy to 

odkopać i sprawdzić, czy nie będzie później niebezpieczeństwa, ze będzie to się dalej 

wysuwać. Wniosek odnośnie oświetlenia był już wcześniej zgłaszany pisemnie przez 

mieszkańców. Odpowiedź była przekazana. O ile nie będziemy mieli zdolności włączenia do 

istniejącego zasilania elektro-energetycznego to będą wyznaczone miejsca niebezpieczne i 

tam będą te lampy hybrydowe montowane i tam będą lokalizowane. Remont tego odcinka 

drogi i montaż lampy powinien mieć miejsce jeszcze w tym roku. 

 

Radna Pani Wanda Wolan – chciałabym nawiązać do słów Pasjonatów w Lipinkach. Bardzo 

się cieszę, że Gmina włączyła się w pomoc tym ludziom. Miałam przyjemność słuchać radia 

PIK w pulsie regionu i okazuje się, że pasjonatami historii są nie tylko dorośli w Lipinkach, 

ale i młodzież, która właśnie przez dwóch nowych mieszkańców została tym zarażona. Dzieci 

przystąpiły do programu „Badacze Historii”. Zaczynają badać historię swojego otoczenia, ale 

nie na zasadzie szukania tylko dokumentów, książek, ale głównie na zasadzie wywiadów z 

ludźmi, którzy pamiętają tamtą historię, którzy pamiętają tamte zdarzenia, jeśli sami nie 

pamiętają, to znają tą historię z przekazów swoich dziadków, swoich sąsiadów. Na tej 

podstawie dzieci będą pisały reportaże. Uczono je pisać reportaże. Dzieci nawet miały okazję 

być na warsztatach z archeologiem, który pokazywał jak szukać śladów historii. Wynikiem 

tego programu będzie spotkanie 10 października w Domu Kultury w Lipinkach o godzinie 
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. Tam dzieci przedstawią swoje reportaże i radio PIK łącznie z dziećmi, nauczycielami i 

Panią Dyrektor zapraszają wszystkich na to spotkanie. Zazdroszczę i tej pasji i cieszę, że są 

ludzie, którzy chcą coś odkrywać i chcą robić coś ponadto, co należy do naszych 

obowiązków.  

 

Radny Pan Dariusz Chodkowski – mam pytanie od mieszkańców Płochocinka, aby udrożnić 

aktywność ujęcia wody i jak długo będzie ono jeszcze nieczynne?  

Pan Wójt Gminy – ujęcia wody nie trzeba udrażniać, bo ono jest czynne. Ono jest wstrzymane 

w eksploatacji ze względu, że służyło zasobom gospodarczym, czyli dla społeczeństwa 

rolniczego do pobierania wody do oprysków, do mycia sprzętu itp. Ze względu na to, że 

dramatycznie wzrastają koszty utrzymania poboru wody, prowadzimy w tej kwestii analizy, a 

do tego mamy wskazanie do tego, aby prowadzić system oszczędności wody i przedstawiać 

sprawozdania. My nie chronimy tego, aby ludzie nie mogli tego używać, ale chronimy to 

dlatego, aby inni mogli tej wody używać w kranach w sytuacji, kiedy dojdzie do zagrożenia 

bezpieczeństwa w sensie poboru wody pitnej.  Dlatego o ile stan wody nie polepszy się to ten 

punt nie będzie czynny. Nie udostępnimy tego ze względów oszczędnościowych i ze względu 

bezpieczeństwa w sytuacji zarządzania kryzysowego.  

Radny Pan Dariusz Chodkowski – czyli jeżeli poprawi się gospodarka wodna ogólnie w kraju 

i poziom opadów wzrośnie, to jest szansa, że pompa będzie aktywna? 
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Pan Wójt Gminy – jeśli takie będą wskazania, a służby Gminy potwierdzą, że ilość wody, 

zasoby wody, techniki pracy na wodzie pozwalają na to, to wtedy możemy to odwołać. Na 

razie do odwołania nie możemy tego zrobić.                                      

           

Przewodnicząca Rady Gminy – chciałabym przedstawić odpowiedź, którą otrzymaliśmy z 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad odnośnie wniesionej petycji mieszkańców 

wsi Bzowo w/s przebudowy skrzyżowania drogi gminnej z drogą krajową nr 91 w tym 

budowa lewoskrętu (działka nr 33). Przedstawię to w skrócie. Jeżeli ktoś będzie chciał się 

zapoznać z dokumentem w całości, to jest on dostępny w Biurze Obsługi Rady. Nie stwierdza 

się nieprawidłowości w funkcjonowaniu skrzyżowania drogi krajowej nr 91 z drogą gminną 

zlokalizowaną na działce nr 33 w m. Bzowo. Skrzyżowania wyposażone jest w kompletne 

oznakowanie poziome i pionowe oraz urządzenia bezpieczeństwa ruchu drogowego. Na 

skrzyżowaniu dopuszczone jest wykonywanie wszelkich manewrów skrętu (w lewo i w 

prawo). Odcinek drogi ma przebieg w obszarze oznakowanym jako zabudowany, gdzie 

obowiązuje ograniczona – obniżona prędkość. Przy skrzyżowaniu znajduje się przejście dla 

pieszych oznakowane w bardzo wysokim standardzie. Geometria skrzyżowania, w tym 

szerokość jezdni i pasów ruchu umożliwia sprawne poruszanie się  i wykonywanie manewrów 

skrętu w prawo i w lewo. W szczególności należy podkreślić, iż powierzchnia jezdni 

występująca pomiędzy pasami ruchu dla przeciwnych kierunków oraz pomiędzy wyspami 

występującymi w osi drogi, umożliwia kierującym pojazdami skręcającymi w lewo 

zatrzymanie w celu przepuszczania pojazdów nadjeżdżających z przeciwka i nie blokowanie 

potoku ruchu występującego w ciągu drogi. Ewentualne wyznaczenie na skrzyżowaniu pasów 

do skrętu w lewo (kosztem likwidacji czerwonego pasa manewrowego) spowodowałoby 

konieczność ograniczenia wszystkim zjazdom indywidualnym występującym w obrębie 

skrzyżowania na drodze krajowej relacji skrętnych wyłącznie do przejazdowych i 

wyjazdowych w prawo (bez możliwości wykonywania skrętów w lewo w obrąbie tych 

zjazdów), co zapewne byłoby nieakceptowalne dla właścicieli rzeczonych zjazdów. 

Analizowana lokalizacja nie jest miejscem koncentracji wypadków drogowych w odniesieniu 

do administracji sieci dróg GDDKiA. Mając na uwadze powyższe, Oddział nie widzi potrzeby 

wprowadzania wnioskowanych zmian na skrzyżowaniu. 

Radny Pan Ryszard Krusiński – zaszła jakaś pomyłka, co do lokalizacji skrzyżowania. 

Radny Pan Dariusz Chodkowski – jest to odpowiedź nie na pytanie, które zostało skierowane. 

Pan Wójt Gminy – może pytanie zostało sprecyzowane prawidłowo, ale numer działki został 

źle wskazany. Należy to sprawdzić.  

Pani Przewodnicząca Rady – sprawdzimy to i zajmiemy się tą sprawą. 

 

Ad. 11 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Przewodnicząca Rady zaprosiła wszystkich do 

uczestnictwa w objeździe po terenie Gminy. Uczestnicy sesji udali się do miejscowości: 

- Warlubie, 

- Kurzejewo, 

- Wielki Komorsk, 

- Krusze, 

- Bzowo, 
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- Rulewo, 

- Bąkowo, 

- Płochocin, 

- Płochocinek, 

- Głodowo, 

- Mątasek, 

- Lipinki, 

- Rybno. 

Po zakończonym objeździe Gminy Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła obrady XI sesji 

Rady Gminy o godz.15
16

.  

 

Raport z głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
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